
Protokół Nr XXVI/2010 

z obrad XXVI sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 27 i 28 maja 2010 roku 

 

Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy,  obecność 14 radnych.  

 

Nieobecny (usprawiedliwiony) radny: Marek Jankowski 

 

Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 

2. Stanisław Cieśluk 

3. Adam Derewońko  

4. Piotr Dołubizno 

5. Franciszek Gawina 

6. Stanisław Gomoliński 

7. Tadeusz Krasowski 

8. Andrzej Kunicki 

9. Grażyna Płonowska 

10. Leszek Franciszek Radulski 

11. Jan Szmurło 

12. Antoni Szpakowski 

13. Ryszard Wietoszko 

14. Feliks Aleksander Wróblewski 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

Przewielebni Księża:  

1. Ks. prof. dr hab. Tadeusz Syczewski – Rektor Wyższego Seminarium Duchownego w 

Drohiczynie – Honorowy Obywatel Gminy Brańsk  

2. Ksiądz Prałata dr Janusz Łoniewski – Dziekan Dekanatu Brańskiego, Proboszcz 

Parafii w Brańsku 

3. Ks. Kan. Tadeusz Kryński – Wicedziekan Dekanatu Bielskiego 

4. Ks. Kan. Walenty Wojtkowski – Proboszcz Parafii w Domanowie 

5. Ks. Kan.  Grzegorz Terpiłowski – Proboszcz Parafii w Chojewie 

6. Ks. Zbigniew Średziński - Proboszcz Parafii w Szmurłach 

 

Przedstawiciele Parlamentu i województwa Podlaskiego: 

- Pan Jan Dobrzyński -   Senator Rzeczypospolitej Polskiej 

- Pan Marian Łuczaj -  były radny  Sejmiku Województwa Podlaskiego 

 

Przedstawiciele straży i rolnictwa  

- Brygadier Jan Bartoszuk – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w 

Bielsku Podlaskim 

- Pan Mariusz Cylwik – Dyrektor Podlaskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w 

Szepietowie 

 

Przedstawiciele Powiatu Bielskiego 

- Pan Sławomir Snarski – Starosta Bielski 

- Pani Małgorzata Popławska – pracownik Biura Geodezji w Brańsku  

 

 

Radni Powiatu Bielskiego: 
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- Pan Kazimierz Krzemień – Przewodniczący NSZZ SOLIDARNOŚC Rolników 

Indywidualnych Brańsk 

- Pan Daniel Puchalski 

 

 

Przedstawiciele samorządów gminnych, Burmistrzowie i Wójtowie: 

- Pani Raisa Rajecka – Wójt Gminy Bielsk Podlaski 

- Pan Mirosław Reczko – Burmistrz Miasta Ciechanowiec 

- Pan Daniel Antoni Bańkowski – Burmistrz Miasta Brańsk 

- Pan Andrzej Anusiewicz – Wójt Gminy Rudka 

 

Przedstawiciele firm i instytucji  
- Pani Raisa Korsak Bursa – Kierownik Placówki Terenowej KRUS w Bielsku Podlaskim 

- Pani Bożena Grotowicz –Dyrektor Szpitala w Bielsku Podlaskim 

- Pan Eugeniusz Koczewski – Przedstawiciel ARiMR w Bielsku Podlaskim 

-  Pan Henryk Grabowski – Lekarz Powiatowy Weterynarii z Bielska Podlaskiego 

- ppłk. Jarosław Kurcewicz – Komendant WKU w Bielsku Podlaskim   

- Pani Zdzisława Maksymiuk - Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 

- Pani Walentyna Tokajuk – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Brańsku 

- Pan Stanisław Bolesta – Kierownik Posterunku Policji w Brańsku 

- Pan Grzegorz Godlewski – Nadleśniczy Nadleśnictwa Rudka 

- Pan Tadeusz Konstantynowicz -  Prezes Zrzeszenia Przedsiębiorców Ziemi Brańskiej oraz 

przedsiębiorcy z terenu Miasta i Gminy Brańsk 

- Pan Marek Sokołowski – inspektor nadzoru 

- Pan Mirosław Żukowski – tartak Popławy 

- Pan Jan Żero - Firma Eltrans 

- Pan Antoni Gawino – Wyrób i Sprzedaż Obówia  

- Pan Wiesław Klinicki – PUZG w Brańsku 

- Pan Marek Klinicki – Piekarnia w Brańsku  

Przedstawiciele Ochotniczych Straży Pożarnych  

- Pan Piotr Dołubizno – Komendant Gminny OSP 

- Pan  Zdzisław Krasowski – Prezes Zarządu Oddziału Gminnego OSP Brańsk 

 

 Radni Rady Gminy Brańsk minionych kadencji  

- Pan Kazimierz Niemyjski  

- Pan Franciszek Pietraszko 

- Pan Andrzej Sobolewski 

- Pan Wincenty Wąż  

- Pan Aleksander Skowroński 

- Pan Stanisław Szmurło 

- Pan Eugeniusz Olszewski 

- Pan Antoszuk Krzysztof 

- Pan Zygmunt Leończak 

- Pan Jan Wiński 

Sołtysi obecnej kadencji, w tym którzy nieprzerwanie sprawują tę funkcję od 1990 roku. 

1) Stanisław Cieśluk – Świrydy 

2) Antoni Szpakowski – Glinnik 

3) Ryszard Wietoszko – Klichy 

 

Przedstawiciele Szkół Podstawowych i Gimnazjów z terenu Gminy Brańsk 

- Pani Ewa Zawadzka Dyrektor Publicznego Gimnazjum w Glinniku 

- Pani Barbara Muczyńska Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mniu 
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Emerytowani Pracownicy  Urzędu Gminy Brańsk,  

- Pani Jadwiga Sokołowska 

- Pani Teresa Sakowicz 

- Pani Janina Pietraszko 

- Pan Jerzy Ołtarzewski 

- Pan Ireneusz Mańkowski 

- Pani Teresa Miluska 

 

Pracownicy pracujący w samorządzie od 20 lat 

 

- Pan Krzysztof Jaworowski Wójt Gminy Brańsk 

- Pani Zdzisława Iwańczuk – Skarbnik Gminy 

- Pani Grażyna Gawino 

- Pani Galak Małgorzata 

- Pani Anna Kubiak 

- Pani Grażyna Piotrowska 

- Pani Elżbieta Kadłubowska 

- Pani Halina Wąż 

- Pani Anna Bagińska 

- Pan Bogdan Niemyjski 

- Pani Jolanta Januszewska – Kierownik GOPS 

- Pani Halina Jaworowska 

 

Pozostali pracownicy Urzędu , dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych 

gminy oraz kierownicy referatów: 

- Wojciech Jakubowski Sekretarz Gminy 

- Pani Agnieszka Szmurło Kierownik Ref. Or 

- Pan Piotr Paprocki Kierownik Ref. BP 

- Pan Józef Michałowski Dyrektor GZK 

- Pan Tadeusz Popławski 

 

Przedstawiciele mediów: 

Wieści Podlaskich, Gazety Współczesnej, Kuriera Porannego 

 

Obrady XXVI uroczystej  sesji rozpoczęto modlitwą  ”Ojcze nasz....”,  

 

Ad. 1-2 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk Ryszard Wietoszko o godz. 9
30 

 dokonał 

otwarcia obrad XXVI sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy Brańsk ul. Rynek 8, 17-120 Brańsk oraz na podstawie listy obecności stwierdził 

quorum, tym samym prawomocność podejmowanych uchwał. Powitał przybyłych na 

posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. Następnie oddał głos Panu Wójtowi, 

który powitał wszystkich zebranych z imienia i nazwiska oraz pełnionej funkcji.  

 

Ad. 3 W dalszej części sesji Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali w 

ustawowym terminie w formie pisemnej zaproszenie i materiały na sesję z porządkiem obrad 

i projektami uchwał. Zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub 

poprawek do porządku.  

Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady odczytał porządek uroczystej sesji w 

brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie  quorum. 
2. Powitanie.  
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3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji rady gminy. 

5. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

6. Przemówienie okolicznościowe Wójta Gminy Brańsk z okazji 20-LECIA 

POWSTANIA SAMORZĄDU TERYTORIALNEGO: 

- prezentacja multimedialna, 

- wręczenie okolicznościowych podziękowań. 

7. Wykład ks. prał.prof.dr hab. Tadeusza Syczewskiego Rektora Wyższego 

Seminarium Duchownego w Drohiczynie, Honorowego Obywatela Gminy 

Brańsk.  

8. Wystąpienia zaproszonych gości. 

9. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a) zakresu i formy sporządzania informacji o przebiegu wykonania budżetu 

gminy za pierwsze półrocze, 

b) zmian w budżecie gminy na 2010 rok. 

10. Interpelacje i wnioski radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

Ad.4 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż protokół z obrad XXV sesji  Rady 

Gminy był dostępny w biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 

dzisiejszym. Zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec  

braku uwag poddał pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 14 – za, 

przeciwnych – 0, wstrzymujących – 0, przyjęła protokół z obrad XXV sesji Rady Gminy 

Brańsk bez odczytywania. 

  

Ad. 5 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do 

protokołu/. 

 

Ad.6 Wójt Gminy Brańsk wygłosił przemówienie okolicznościowe z okazji 20-LECIA 

POWSTANIA SAMORZĄDU TERYTORIALNEGO ( treść przemówienia w załączeniu do 

protokołu). 

- W dalszej części posiedzenia wszyscy zebrani obejrzeli prezentację multimedialną z 

działalności samorządu gminnego Gminy Brańsk w okresie 20 lat. Mogli porównać stan 

budynków, obiektów, dróg  sprzed remontu i już po remoncie czy modernizacji. 

Prezentacja w załączeniu do protokołu na płycie CD.   

 - Następnie z rąk Wójta Gminy Krzysztofa Jaworowskiego i Przewodniczącego Rady 

Ryszarda Wietoszko osoby które tworzyły podstawy samorządu gminnego i  wnieśli znaczący 

swój wkład w rozwój Gminy Brańsk otrzymały okolicznościowe podziękowania i upominki.  

 

Ad. 7 Ks. prał.prof.dr hab. Tadeusz Syczewski Rektor Wyższego Seminarium Duchownego 

w Drohiczynie, Honorowy Obywatel Gminy Brańsk dał wykład pt: „zadania katolików 

świeckich w nauczaniu Jana Pawła II. ( treść wykładu w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 8   Wystąpienia zaproszonych gości: 

Głos zabrał Sławomir Snarski Starosta Powiatu Bielskiego, swoje słowa skierował  do 

księży, komendantów, samorządowców i wszystkich, którzy brali udział w uroczystości 

mówiąc – „Jubileusze są różne, najczęściej mają wymiar indywidualny, też tak bywa, że mają 

wymiar zbiorowy a czasem instytucjonalny. Dzisiaj mamy doczynienia z jubileuszem 

instytucjonalnym, ponieważ mamy 20-lecie powstania samorządu w Polsce a tak naprawdę 
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myślimy o samorządzie gminnym. Jest to bardzo ważny jubileusz gdyż dzięki samorządom 

można było przekształcić system wówczas panujący w Polsce, scentralizowany na 

zdecentralizowany, demokratyczny. Już dzisiaj nie zdajemy sobie z tego sprawy jak bardzo 

jest to ważne. Dzięki nowemu systemowi mamy władzę podzieloną na państwową – rządową 

i nierządową oraz władzę samorządową. Od 1990 roku jednoszczeblową a od 2000 roku 

trójszczeblową. Dlaczego jest to tak ważne, o tym mówił dzisiaj Wójt Jaworowski. Bo dzięki 

temu dzisiaj można w różny sposób realizować swoje zadania i osiągać zamierzone cele dla 

społeczności lokalnej. Dlaczego o tym mówię a to, dlatego jak mówił Jan Paweł II „nic na 

zawsze nie jest nam dane” tylko swoje zadania należy dobrze wypełniać, a to oznacza, że 

trzeba tak zadania wykonywać, tak postępować, żeby nie było myśli powrotu do centralizacji, 

żeby mądrość partii nie była mądrością narodu. Tyle ogólnie powiedziałem na temat 

samorządności, natomiast chciałbym serdecznie pogratulować Panu Wójtowi, który 

doskonale wypełnia rolę, jako szef tego urzędu, jako gospodarz terenu i mamy wielkie 

przykłady działań i wielkie przykłady osiągnięć. Jestem pełen uznania i dziękuję Panu 

Wójtowi za to, że możemy wspólnie w moim przekonaniu dobrze służyć społeczności 

lokalnej”. Następnie Starosta na ręce Wójta złożył imienne podziękowania, gdyż jak 

powiedział osiągnięcia gminy „starszej siostry” są osiągnięciami „młodszego brata” Powiatu. 

Jeszcze raz podziękował Wójtowi, radnym i pracownikom urzędu za owocną współpracę. 

Głos zabrała Pani Raisa Rajecka - Wójt Gminy Bielsk Podlaski. Swoje słowa skierowała 

do wszystkich samorządowców mówiąc: „ chcę pogratulować Wam tych sukcesów, które 

zostały osiągnięte przez tą Gminę w okresie ostatnich 20 lat. Rzeczywiście zrobiliście bardzo 

dużo na rzecz swojej gminy a to też oznacza, że Wasza praca, Wasza służba nie poszła na 

marne. Dziękuję też Panu Wójtowi i wszystkim pracownikom za dotychczasową współpracę 

z naszą gminą i liczę na to, że będzie ona kontynuowana w latach następnych. 27 maja to też 

taki magiczny dzień dla pracowników, bo jest to dzień samorządowca. Z tej okazji 

Wszystkim składam bardzo, bardzo serdeczne życzenia, zdrowia wszelkiej pomyślności, 

wytrwałości w naszej pracy. Wszystkiego dobrego”. 

Głos zabrał Pan Andrzej Anusiewicz – Wójt Gminy Rudka. Swoje słowa skierował do 

przewielebnych księży z ks. rektorem na czele, samorządowców wszystkich szczebli z Panem 

Starostą na czele, gospodarzy uroczystości z Panem Wójtem i Przewodniczącym Rady na 

czele, pracowników samorządowych, którzy na co dzień dbają o to aby wizerunek wójtów 

skarbników, przewodniczących rady był jak najlepszy. Złożył gratulacje za 20 letnią pracę w 

takim wymiarze jak było to można zobaczyć w prezentacji. Pogratulował wszystkich 

sukcesów, które Gmina Brańsk osiągnęła w tej 20 letniej historii. Wójt powiedział: „życzę, 

aby przyszłość, która wydaje się może łatwiejsza z kilku względów, bo być może nie ma już 

obaw politycznych, ale są może gospodarcze, żeby ta przyszłość przed Gminą Brańsk jaśniej 

się rozpościerała jak to, co do tej pory żeście uczynili. W związku z tym, że kiedyś też 

byliśmy członkiem Gminy Brańsk, dzisiaj nazywamy się Gminą Rudka, chciałbym, aby 

gdzieś w kąciku, u wójta na biurku stała taka mała statuetka na pamiątkę wręczona na ręce 

Wójta z najlepszymi życzeniami dla wszystkich”. 

Głos zabrał Pan Daniel Bańkowski Burmistrz Miasta Brańsk – zwrócił się do 

czcigodnych księży, dostojnych gości, wójta gminy, radnych gminy, pracowników mówiąc 

„każdy jubileusz jest do wyrażania ciepłych słów, miłych, więc pozostając w tym klimacie 

pozwólcie, że odczytam treść listu gratulacyjnego, który chcę przekazać na ręce wójta.  

Każdy jubileusz jest niezwykłym świętem i wydarzeniem, jest też okazją do podsumowania 

dotychczasowych osiągnięć oraz wyznaczeniem nowych celów i zadań. Skłania również do 

refleksji, wspomnień i przemyśleń. Z okazji 20-lecia rocznicy reaktywacji w Polsce 

samorządności w tym ważnym i uroczystym dla nas samorządowców dniu w imieniu 

własnym i pracowników Urzędu Miasta Brańsk składam najserdeczniejsze życzenia, 

gratulacje i wyrazy uznania. Niech świętowany jubileusz będzie powodem do zadowolenia i 

bodźcem do dalszego działania, Wójtowi Gminy Brańsk oraz wszystkim pracownikom 

Urzędu Gminy. Z okazji jubileuszu, życzę dalszych sukcesów zawodowych, szerokich 
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perspektyw w rozwoju i wytrwałości w realizacji zamierzeń oraz dużo radości i pomyślności 

osobistych”. 

Głos zabrała Pani Zdzisława Maksymiuk – Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w 

Brańsku –   w imieniu Zarządu Banku Spółdzielczego wszystkich pracowników, serdecznie 

pogratulowała Wójtowi tylu lat pracy i tylu wyników w okresie tej pracy, również 

pogratulowała i złożyła podziękowała za owocną współpracę z Bankiem, podziękowała za to, 

że Bank Spółdzielczy jest Bankiem Gminy i przez to Gmina przyczynia się do rozwoju gminy 

i  bankowości na tym i nie tylko na tym terenie. Życzyła wszystkim radnym, byłym 

pracownikom i obecnym zdrowia, radości i satysfakcji z dobrze spełnianego obowiązku.  

Głos zabrał Pan Marian Łuczaj -  radny  Sejmiku Województwa Podlaskiego – 

podziękował za nieoczekiwane zaproszenie. Poinformował, że przez trzy kadencje był 

radnym Rady Miasta Bielsk Podlaski a przez dwie radnym Sejmiku Województwa 

Podlaskiego. Swoje słowa skierował do przewielebnych księży, radnych, pracowników i 

dostojnych gości mówiąc – „  przed 20 laty w odrodzonej Polsce rozpoczął się proces 

reformowania ustroju państwa,  decentralizacji władzy i stopniowego przekazywania jej w 

ręce obywateli, wspólnotom terytorialnym. Dzisiaj śmiało można stwierdzić, patrząc na 

Waszą wspaniałą Gminę, że dzięki reformie samorządowej dobrze potraficie wykorzystywać 

możliwości zagwarantowane ustawą o samorządzie terytorialnym. Wasza Gmina znacznie 

zmieniła swoje oblicze i nic już nie przypomina rzeczywistości PRL-owskiej.  W przemianie 

tej jest wielki udział Pana Wójta, administracji gminy, radnych bo przecież wszystkim zależy 

na spokojnym i gospodarczym podejściu do rozwoju własnej gminy, wykorzystując dużą 

troskę i życzliwość. Wierzę i wiem, że podjęliście te obowiązki z ochotą, bo „kto sercem 

szuka – sercu są drzwi otwarte”. 27 maja, dzisiejszy dzień, to 20 lat doświadczeń, to 

bogactwo wspólnie przepracowanych i przeżytych dni. To dobro, które się zdarzyło. 

Stwierdzam, że troska o człowieka jest najważniejsza. Piękne i pożyteczne jest to, co rodzi z 

wysiłku, dobra praca, okazywanie szacunku każdemu człowiekowi, sumienne wykonywanie 

obowiązków, szukanie nowych rozwiązań w niełatwej rzeczywistości zawsze kosztuje, ale i 

przynosi owoce w postaci dobrze wykonanego zadania. Życzę Panu Panie Wójcie i Wam 

Panowie radni, aby zasiane dobro stawało się powracającą falą ludzkiej życzliwości. Niech 

kolejne dni i lata będą szczęśliwe. Bo przecież księga zdarzeń jest zawsze w pełni otwarta”. 

Głos zabrał Pan  Mirosław Reczko – Burmistrz Miasta Ciechanowiec kierując swoje 

słowa do czcigodnych księży, wójta samorządowców, pracowników i wszystkich zebranych 

na uroczystej sesji, powiedział:  – „ Jadąc dzisiaj do Państwa zastanawiałem się dlaczego tak 

się to złożyło, że 27 maja obchodzimy święto samorządu. Wiemy, że w Kościele każde 

święto jest łączone z wigilią a w związku z tym wigilią tego święta jest Dzień Matki. Może 

przypadek, ale skojarzenie jest znakomite, bo oponując do najprostszego naszego 

codziennego życia, muszę przyznać, że naszym prawdziwym ojcem jest Kościół a zawsze 

mówiło się, że Kościół jest” matką” chodzi o księży, którzy nas prowadzą. Natomiast matką, 

do której idzie się, gdy ksiądz już nie pomoże jest Wójt, to do niego idzie się z tymi 

sprawami, w których księża już nie mogą pomóc. Nie wiem czy jest to właściwe skojarzenie, 

ale myślę, że pewna tutaj zbieżność od wielu lat każe do tego tak podejść. Ciechanowiec i 

Brańsk leżały obok siebie od ponad 600 lat. Współpraca była od wieków natomiast w tej 

chwili jak to podkreślił Pan Wójt bardziej niż w całym 20-leciu, udaje nam się wspólnie robić 

pewne rzeczy już również takie, które są finansowane skąd inąd. Zarówno mnie jak i Wójtowi 

zależy, aby ta współpraca się rozwijała dlatego, że nie tylko historia nas łączy ale i rzeka 

Nurzec, która zabierając coś z Bociek niesie przez Brańsk i przynosi do Ciechanowca. I to 

doświadczamy, co roku, myślę, że jest to też element ważny w naszej wspólnocie. Ks. prof. 

przypomniał tu słowa Papieża o dobru wspólnym, które budujemy od 20 lat, które było 

budowane przez wieki na naszych ziemiach. Były momenty, kiedy to budowanie było 

przerywane. W tym roku oprócz rocznicy 20 lecia ratyfikacji samorządu, obchodzimy też 

rocznicę, która nas najbardziej przejmuje rocznicę 70-tą. Rocznicę, kiedy skutecznie 

przerwano na jakiś okres budowę dobra wspólnego w Polsce. Ponieważ ordery nie dotarły, 
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chciałbym przekazać dwóm niewątpliwie najważniejszym osobom tej gminy ks. profesorowi 

Syczewskiemu i Wójtowi rzeczy skromne, niewielkie, ale w swej wymowie większe i 

ważniejsze od wszystkich orderów, jakie Rzeczypospolita ufundowała, są to „Guziki 

Katyńskie”, które są symbolem tak wielu rzeczy w naszym kraju. Wraz z nimi, Panu Wójtowi 

chciałbym przekazać tę księgę, która również nas wszystkich łączy, księgę, w której są 

zabytki z całego naszego województwa, także z naszej ziemi”. 

Głos zabrała Pani Bożena Grotowicz Dyrektor SP ZOZ w Bielsku Podlaskim - zwracając 

się do księży, Przewodniczącego Rady, Wójta, radnych i wszystkich zebranych powiedziała: 

„gratuluję jubileuszu, przepięknych 20 lat, które są pasmem sukcesów, za którymi często 

stoją kłopoty”. Pogratulowała wójtowi sukcesów , osiągnięć życzyła satysfakcji z tego co jest 

robione, Wójtowi i Radzie samych trafnych decyzji, wszystkiego najlepszego. Na ręce wójta 

Pani Dyrektor wręczyła przepiękne kwiaty. 

Głos zabrał Pan Grzegorz Godlewski Nadleśniczy Nadleśnictwa Rudka - skierował swe 

słowa do księży, szanownych radnych, wójta i wszystkich zebranych, gratulując sukcesów, 

podziękował za doskonałą współpracę, życzył dalszych sukcesów w następnych latach. 

Głos zabrał przedstawiciel Podlaskiego Stowarzyszenia na Rzecz Transplantologii – 

podziękował za czteroletnią współpracę od samego powstania Stowarzyszenia.  

Głos zabrał Pan Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy - w imieniu własnym, 

wszystkich pracowników urzędu i jednostek organizacyjnych z okazji jubileuszu 20-lecia 

odrodzenia samorządu terytorialnego i dwudziestolecia pracy jako Wójta a wcześniej 

Burmistrza Miasta i Gminy Brańsk, złożył najserdeczniejsze życzenia Wójtowi i wręczył 

upominek - obraz na płótnie przedstawiający odremontowany budynek Urzędu Gminy Brańsk 

jedno z ostatnich dzieł Wójta. Życzył, aby Wójt jeszcze przez wiele lat zmieniał oblicze 

Gminy Brańsk a w przyszłości patrząc na ten obraz spisał swoje wspomnienia dla potomnych 

z przeżytych dni w pracy na tym zaszczytnym stanowisku. 

 

Biorąc pod uwagę opóźnienie w czasie i brak możliwości przesunięcia na godziny późniejsze 

zaplanowanej Mszy Św. w intencji samorządowców oraz dalszy program uroczystych 

obchodów 20 - lecia odrodzenia samorządności, Przewodniczący Rady Ryszard Wietoszko  

o  godz. 12
30 

przerwał obrady i przeniósł je na dzień następny tj. 28 maja 2010r na godzinę 

19
00

 w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka Upowszechniania Kultury im. Anny 

Dernowskiej w Kalnicy.  

Uczestnicy uroczystej sesji udali się więc na Mszę Św. do Kościoła Parafialnego w Brańsku a 

następnie dalsze uroczystości jubileuszowe w GOUK w Kalnicy.  

 

 

28 maja 2010r. Wznowienie obrad XXVI sesji Rady Gminy Brańsk 

 

Dnia 28 maja 2010r. o godzinie 19
00

 Pan Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy 

wznowił obrady XXVI sesji, która odbyła się w sali konferencyjnej GOUK im. Anny 

Dernowskiej w Kalnicy. Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy,  obecność 12 

radnych, zachowane quorum, tym samym prawomocność podejmowanych uchwał. Powitał 

przybyłych na posiedzenie radnych i zaproszonych gości. 

 

Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 

2. Stanisław Cieśluk 

3. Franciszek Gawina 

4. Stanisław Gomoliński 

5. Tadeusz Krasowski 

6. Andrzej Kunicki 

7. Grażyna Płonowska 
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8. Leszek Franciszek Radulski 

9. Jan Szmurło 

10. Antoni Szpakowski 

11. Ryszard Wietoszko 

12. Feliks Aleksander Wróblewski 

 

Radni nieobecni (usprawiedliwieni) 

1) Adam Derewońko  

2) Piotr Dołubizno 

3) Marek Jankowski 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do dalszego realizowania porządku XXVI uroczystej sesji tj 

pkt. 9 Podjęcie uchwał Rady Gminy. 

 

Ad.9 a) Głos zabrał Wójt Gminy poinformował, iż zgodnie z nową ustawą o finansach 

publicznych zachodzi potrzeba podjęcia uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o 

przebiegu wykonania budżetu Gminy Brańsk za I półrocze, informacji o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

samorządowej instytucji kultury. Wcześniej przez Radę była podjęta uchwała w sprawie 

zasad i formy tworzenia budżetu gminy a teraz uchwała w sprawie zakresu i formy 

sporządzania infrormacji z jego wykonania za I półrocze. Pani Skarbnik zgodnie z 

wytycznymi taki projekt uchwały przygotowała. Wójt zwrócił się do Pani Adamczyk insp. 

UG aby odczytała  projekt uchwały.  

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym, głosami 12-za, przeciwnych –0, wstrzymujących –0 

podjęła Uchwałę Nr XXVI/214/2010 w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Brańsk za I półrocze, informacji o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego samorządowej instytucji kultury / uchwała stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu/. 

 

Ad.9b) Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2010 rok. Głownie zwrócił uwagę radnych na załącznik 3 przedstawiający objaśnienia 

zmian w budżecie Gminy Brańsk. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym, głosami 12-za, przeciwnych –0, wstrzymujących –0 

podjęła Uchwałę Nr/215/2010 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok./ uchwała 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 
 

Ad.10 Brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad.11 Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad.12 Sprawy różne: 
 Wójt Gminy poinformował, iż od Wojewody Podlaskiego wpłynęło pismo z gratulacjami i 

życzeniami z okazji wczorajszego jubileuszu 20-lecia powstania samorządu terytorialnego. 

 
 Wójt Gminy poinformował, że 6 czerwca jest organizowany wyjazd do Warszawy na 

uroczystości beatyfikacyjne ks. Jerzego Popiełuszki, zachęcił do wzięcia udziału w tych 

uroczystościach. 
 

 Wójt Gminy poinformował, że jest problem z położeniem asfaltu na drodze w Popławach, 

gdyż jeden z mieszkańców ma postawiony płot w granicach drogi i nie chce dobrowolnie jego 



9 

 

odsunąć albo zdjąć. Być może trzeba będzie zawiadomić Nadzór Budowlany i sprawę 

skierować do sadu. 

 
 Wójt Gminy poinformował, że w GOUK został zakończony remont sali konferencyjnej, w 

której obecnie toczy się sesja, wykonany został przez pracowników GZK. „Wszystko stare 

zostało zerwane, położono ocieplenie, rozebrano ściankę, która tutaj była i obecnie sala 
bardzo dobrze wygląda i przez lata będzie wszystkim służyła”. 

 

 Radny Bobel z Mnia poinformował, że podczas asfaltowania ul Piłsudskiego, na zakręcie 

droga została wygórowana i u jednego z sąsiadów zrobiła się dziura, czy wykonawca drogi 
zrobi coś w tym temacie, aby woda nie zalewała gospodarstwa? 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – „rozmawiałem z projektantem i inspektorem nadzoru w tej 

sprawie, ale oni twierdzą, że droga została wykonana zgodnie z projektem. Zauważyli też, że 
mieszkańcy przyzwyczaili się, do tego, że droga służy jako  koryto dla wody. Tak nie może 

być, gdyż droga ma swoją rolę do spełnienia.  W miejscu, o którym Pan mówi można byłoby 

jakiś mały rowek zrobić, ale tam jest wąsko i trzeba szukać innego rozwiązania”.  

 
 Radny Szmurło zapytał, kiedy będzie naprawiony mostek w Brzeźnicy? 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – powiedział, że środki są przyznane, przetarg był 

ogłoszony i na pewno to zostanie wykonane. 
 

 Wójt Gminy poinformował, że w najbliższym czasie na terenie gminy zostanie 

przeprowadzona inwentaryzacja azbestu przez firmę, która wygrała przetarg. Jest podpisana 
umowa na inwentaryzację i opracowanie projektu na zdjęcie azbestu. W sprawie terminu i 

sposobu  inwentaryzacji pracownicy firmy będą  kontaktować się z sołtysami. Ile u danego 

gospodarza tego eternitu zostanie spisane, na tyle będzie mógł ubiegać się o dotację na jego 

usuniecie. Do zdejmowania eternitu są firmy wyznaczone i gospodarz sam zdejmować nie 
może.  

 

Ad.13 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 19
55 

zamknął obrady XXVI sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą ,,Pod Twoją 

Obronę......’’                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

Na tym protokół zakończono i podpisano: 

 

Protokolant:                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                     Ryszard Wietoszko 


